
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő  Községi  Önkormányzat   Képviselő-testületének  Egészségügyi  és 
Környezetvédelmi  Bizottsága   2007. november   20-án  14.30 órai kezdettel  a  Polgármesteri 
Hivatal tanácstermében megtartott üléséről.

Jelen vannak:  Dr. Páczi Antal elnök, Bánné Veres Zsuzsanna, Hornyák Balázs, Bíró László tag.

Bejelentéssel távol:  Pádár Erika bizottsági tag.

Meghívottak:    Juhász Sándor polgármester
    Vad Mária alpolgármester
    Bánföldi Györgyné vállalkozó

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző 

Dr.  Páczi  Antal  elnök: Köszönti  a  megjelenteket,   a  bizottsági  ülést  14.30  órakor  megnyitja. 
Megállapítja, hogy négy bizottsági tag megjelent, a bizottság határozatképes. 

A jegyzőkönyvvezetésére Vargáné Vass Éva jegyzőt, hitelesítésre Hornyák Balázs bizottsági tagot 
kéri fel. 

Javasolja, hogy a meghívóban közölt napirendet és azok sorrendjét fogadják el. 

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  jegyzőkönyv  vezető  és  a  hitelesítő 
személyére, valamint a napirendi pontokra tett javaslatot  4  igen szavazattal elfogadta.   

1. Szociális alapfeladatok ellátására kidolgozott költségvetés 2008. évre
Előadó: Vargáné Vass Éva jegyző, Bánföldi Györgyné vállalkozó 

1.
Vargáné Vass Éva jegyző: Tájékoztatja a bizottságot, hogy az idősek otthonának vezetője Bánföldi 
Györgyné  készítette  el  a  költségvetést  2008.  évre,  mely  három  alapfeladatot  foglal  magába, 
étkeztetést,  házi  segítségnyújtást,  és  a  nappali  ellátást.  A költségvetés  alapján  a  nappali  ellátás 
esetén az önkormányzati  hozzájárulás 273.920.-  Ft  és itt  150.000.-  Ft-os központi  költségvetési 
támogatásra  számítunk  öt  fővel  számolva.  A házi  segítségnyújtás  esetén   613.000.-  Ft-ot  kell 
hozzátenni saját költségvetésből illetve az  étkeztetés 1.039.600.- Ft többletbevétellel tervezhető. Ez 
azt  jelenti,  hogy  a  nappali  ellátás  és  a  házi  segítségnyújtásnál  keletkező  mínusz  kiadást 
ellensúlyozza  az  étkeztetési  bevétel,  tehát  az  előzetes  költségvetési    nulszaldóra  kalkulálható. 
Nagyon lényeges, hogy a házi segítségnyújtásnál 5 fővel, az étkeztetésnél 40 fővel számolt. Minden 
esetben  kidolgozásra  került  a  költség,  akár  egy  napra  vetítve  is,  pontosan   dolgozta  azokat  a 
feladatokat, melyeket a szabályok szerint el kell látnia. Azt kell még tudni, hogy 2007- 2008-ra az 
önkormányzat  még nem rendelkezik  működési  engedéllyel  a  három alapfeladat  ellátására így a 
november 5-ig határidős állami normatívát nem tudta az önkormányzat igényelni. A vállalkozóval 
úgy  egyeztek  meg,  hogy  ő  megigényli,  amit  valószínűleg  elutasítanak  amit  közösen  fognak 
megfellebbezni és bízik  abban, hogy ez nem jelent gondot az állami finanszírozásnál, de azt is 
tudni kell, hogy az államkincstár másképp finanszíroz vállalkozó és önkormányzat esetében. Ennek 
ellenére  elkészítettek  egy rendelettervezetet,  ami  az  alapfeladatok igénybevételére  és  díjtételére 
vonatkozik, ez azért nem áll a bizottság rendelkezésére, mert még mindig egyeztetés alatt van. A 
vállalkozóval  kötendő  szerződéstervezet  még  előkészítés  alatt  van.  Nagyon  fontos,  hogy  a 
szerződéstervezet alapján a bevételi és kiadási főösszeg - tehát egyenként külön külön értve – 20 %-
áért, forintosítva 3,5 M/Ft/év költségért vállalja a feladatok ellátását. 
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Azt is tudni kell, hogy Monornak éves szinten 3,2 M/Ft/év összeget fizetünk egy nappali ellátásért 
és három házi segítség nyújtásért.  
A szociális  törvény  módosult  2008.  január  1-jétől,  ami  érdemben  nem érinti  a  három  feladat 
ellátását, ami lényeges, hogy előre vizsgálni kell, hogy a gondozási szükséglet indokolt legyen. 
Változás még a törvény alapján, hogy a jegyző adja ki  a jövedelemigazolást  az ellátás igénybe 
vételéhez.  

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: A szerződés tervezet alapján szinte ugyan olyan költséggel öt főt 
tud ellátni a vállalkozó.

Hornyák Balázs tag: Miért öt fővel lett számolva a házi segítségnyújtás.

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Szerinte  a  vállalkozó  előzetesen  tájékozódott,  hogy öt  fő  biztosan 
igénybe veszi az ellátást. 

Vad Mária alpolgármester: Azt szeretné kérdezni, hogy mi a feltétele annak, és van e rá lehetőség, 
hogy az önkormányzat megkérje a működési engedélyt.

Vargáné Vass Éva: Azért nincs rá lehetőség, mert az önkormányzat nem rendelkezik a szükséges 
tárgyi és személyi feltételekkel. 

Szalai Gábor SZKB elnöke: Kérdezi, hogy a feladatok ellátása mikortól kezdődne.

Vargáné Vass Éva jegyző:  2008. január 1-étől.

Bánföldi Györgyné vállalkozó:  Öt főt tud azonnal ellátni. Jelenleg még nincs jelentkező. Monor 
egy főt lát el,  aki a betegsége miatt szakosított otthonba fog kerülni. Azt tudni kell, hogy a törvény 
alapján  az  idős  otthonba  való   bejutásnál  felülvizsgálják  a  kérelmezőt,  hogy  négy  órán  belül 
ápolható e, amennyiben ápolható nem kerülhet be az intézetbe. Ezt ellenőrizni fogják és szakértői 
bizottság dönti el, hogy ki kerülhet be. 

Dr.  Páczi  Antal  szavazásra  bocsátja  azt,  hogy  a  szociális  alapfeladatok  ellátásával 
kapcsolatban az önkormányzat Bánföldi Györgyné vállalkozóval tárgyaljon és készítse el a 
szerződést.  
A bizottság 4  igen szavazattal az alábbi határozatot hozza. 

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

27/2007.(XI. 20.) EKB
        határozata

      A szociális alapfeladatok ellátásával, 2008. évre kidolgozott költségvetéssel  kapcsolatban
  

Monorierdő  Községi Önkormányzat  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottsága   javasolja  a 
Képviselő-testületnek, hogy a szociális alapfeladatokat  az előzetes költségvetés alapján Bánföldi 
Györgyné vállalkozó lássa el, ez ügyben az önkormányzat tegye meg a lépéseket. 
Határidő: 2007. december 31.  
Felelős:    Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

     Vargáné Vass Éva jegyző 
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2008. I. félévi ülésterv összeállítása
Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

Dr.  Páczi  Antal  bizottság  elnöke: A januári  ülésre  javasolja,  hogy  a  bizottság  vegye  ismét 
napirendre az orvosi rendelő kialakításának lehetőségét.  Februárba szeretné, ha visszatérnének a 
védőnői ellátásra, meg lehetne beszélni, hogy mi a tapasztalat az új ellátási formával kapcsolatban, 
a védőnőnek milyen igényei vannak pl. az ingyenes védekező eszközökkel kapcsolatban. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Kéri, hogy a bizottság a védőnői ellátást januárba tárgyalja, mivel a 
költségvetést februárban fogja a testület tárgyalni. Valószínű, hogy a védekező eszközös költségét 
nem segély keret terhére, hanem dologi kiadásnál meg tudják jelentetni a védőnői szakfeladatnál. 

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Javasolja a bizottságnak, hogy a napirendeket január február 
hónapba fordítsák meg, így a védőnői igény beépíthető lesz a költségvetésbe. Márciusi hónapra 
javasolja az iskola orvosi és iskola fogorvosi ellátásokkal kapcsolatos tapasztalatok megtárgyalását. 
Áprilisi hónapra javasolja az orvosi ügyelettel kapcsolatos tapasztalatok megtárgyalását, májusra a 
felnőtt  és  gyermek  házi  orvosi  beszámolókat,  júniusra  az  egészségügy  I.  évi  munkájának 
értékelését.

Hornyák Balázs tag:  Javasolja, hogy februárba tárgyaljanak a „szemét szüretről”, szemétszedési 
programról. Márciusban már beszélhetnének a parkok, közterületek virágosításáról.  Szeretné, ha 
áprilisba tárgyalná a bizottság a „Tiszta udvar, rendes ház” programot.

Szalai Gábor SzKB elnöke:  Javasolja a kisebbség által lakott terület bejárását.  2007. évben a 
területről a szemét elszállítása 300.000.- Ft-ba került, és ezzel kapcsolatban lépéseket kell tennie a 
környezetvédelmi bizottságnak.

Dr. Páczi Antal szavazásra bocsátja  a második félévi  üléstervvel kapcsolatos javaslatot.  
A bizottság 4  igen szavazattal  a második félévi üléstervet elfogadta és az alábbi határozatot 
hozta:

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

28/2007.(XI.20.) EKB
       határozata

        A 2008. I. félévi üléstervéről

A  Monorierdő  Község  Önkormányzat  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottsága   2008. 
januári   ülésén tárgyal  a  védőnői  ellátással  kapcsolatos  tapasztalatokról,  védőnői  igény 
felméréséről. Februári ülésén tárgyal az orvosi rendelő kialakításának lehetőségéről, szemétszedési 
programról  és  a  kisebbség  által  lakott  terület  bejárásának  megtervezéséről.   Márciusi  ülésén 
tárgyal  az  iskola  orvosi  és  iskola  fogorvosi  ellátással  kapcsolatos  tapasztalatokról,  parkok  és 
közterületek  virágosításáról,  egészségnap  megtervezéséről.  Áprilisi  ülésén  tárgyal  az  orvosi 
ügyelettel  kapcsolatos  tapasztalatokról,  „Tiszta  udvar,  rendes  ház”  programról.  Májusi  ülésén 
tárgyal a felnőtt és gyermek házi orvosi beszámolókról.  Júniusi ülésén tárgyal az Egészségügy I. 
félévi munkájának értékeléséről. 
Határidő: Folyamatos 
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke 
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3. 2008. évi költségvetéshez igény bejelentése 

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: 2008. január 1-ével megpróbálják beindítani a kis labort. Ehhez 
önkormányzati segítségre is szükség van, mivel a költség kb. 6 - 800.000.- Ft. Fel kell venni egy 
alkalmazottat  heti  három  alkalomra  napi  két  óra  időtartamra,  a  bérköltség  kb.  80.000.-  Ft/hó 
munkáltatói  járulékokkal  együtt.  Tehát  a  kis  labor  beindításhoz a  költségvetés  terhére  havi 
100.000.- Ft-ot kellene előirányozni,  ami egy évre 1,2 M Ft. 
Az  orvosi rendelőnél  tisztasági festést, tetőjavítást és csatornázást kell elvégezni, a biciklitároló 
beszakadt azt szintén meg kell csináltatni. Ennek a költsége kb. 1,5 M Ft. 

Hornyák Balázs tag:  A szemét szedéshez kellene konténereket biztosítani. Úgy tudja, hogy egy 
konténer bérleti díja 12.000.- Ft. Négy konténerrel meg lehetne oldani a szemétszüretet, aminek a 
költsége 48 – 50.000.-  Ft.  A „Tiszta udvar  rendes ház” program keretében kis táblákat  kellene 
készíttetni, aminek a bruttó költsége kb. 1.500. Ft. A terek és közterületek virágosításához kb 1000 
db virágpalántára lenne szükség. A virágosítás kb. 100.000.- Ft-ba kerülne.  A környezetvédelmi 
feladatok ellátására 170.000.- Ft-ra lenne szükség. 

Dr. Páczi Antal szavazásra bocsátja, hogy a 2008. évi költségvetés terhére különítsenek el 1,2 
M Ft -ot a kis labor beindítására, 1,5 M Ft-ot az orvosi rendelő állagmegóvására és 170.000.- 
Ft-ot környezetvédelmi feladatok ellátására.   
A bizottság 4  igen szavazattal   elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

29/2007.(XI. 20.) EKB
       határozata

 A 2008. évi költségvetéshez igény bejelentés 

A Monorierdő Község Önkormányzat Egészségügyi  és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a 
Képviselő-testületnek, hogy a 2008. évi költségvetés terhére a kis labor beindításához 1,2 M Ft-ot, 
az orvosi rendelő állagmegóvására 1,5 M Ft-ot és környezetvédelmi feladatok ellátására 170.000.- 
Ft-ot irányozzon elő. 
Határidő: Folyamatos 
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke
  

4. Tüdőszűrés tapasztalatai

Dr.  Páczi  Antal  bizottság  elnöke: Kéri  a  napirend  megtárgyalásának  elhalasztását,  mivel  a 
tájékoztatóhoz az adatokat  nem kapta még meg.  

Dr. Páczi Antal szavazásra bocsátja, hogy a tüdőszűrés tapasztalatairól a beszámoló későbbi 
időpontban történjen.   
A bizottság 4  igen szavazattal, határozat hozatal nélkül a javaslatot  elfogadta.

5. Télre történő felkészülés 

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Vállalkozóval van az önkormányzatnak szerződése, aki az utakat 
havazás  esetén  takarítja.  Munkáját  tudomása  szerint  megfelelően  végzi.  Kérdezi  a  bizottsági 
tagokat, hogy a napirenddel kapcsolatban van e hozzászólásuk vagy kérdésük.
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Dr.  Páczi  Antal  szavazásra  bocsátja,  hogy  az  elkövetkezendő  időszakban  is  a  vállalkozó 
végezze a hóeltakarítási munkát.
A bizottság 4  igen szavazattal, határozat hozatal nélkül a javaslatot  elfogadta.

6. Közlekedési táblák kihelyezésének kérdése

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: A Sas utcát nehéz járművek használják, onnan közelítik meg a 
Pilis  közigazgatási  területéhez  tartozó   SIPÍTÓ  pihenőparkot.  Közlekedési  táblát  szeretnének 
kihelyezni, hogy 3,5 tonnánál nehezebb tehergépjárművek az utat ne használhassák, mivel az út 
teljesen  tönkre  megy.   A Sas  utcát  hét  utca  keresztezi  és  két  utcába  torkollik.  Molnár  László 
köztisztviselő megvizsgálta a lehetőségeket és az általa adott tájékoztatás szerint 15. db. KRESZ 
táblára lenne szükség, aminek az ára 8.802.- Ft/db összesen: 132.030.- Ft, 15 db. tábla tartó oszlop 
9.912.- Ft/db összesen: 148.680.- Ft, univerzális bilincs 30 db. 600.- Ft/db összesen: 18.000.- Ft, 
rögzítő csavar és anya 100 db összesen: 5.500.- Ft. A felsoroltak összes költsége: 304.210.- Ft. Ez a 
költség nem tartalmazza a szállítási, elhelyezési és engedélyezési költségeket. 

Vargáné _Vass Éva jegyző: A pénzügyi bizottság is tárgyalni fogja ezt a kérdést, és oda született 
egy  olyan  javaslat,  hogy  érdemes  lenne  a  SIPÍTÓ  tulajdonosával  és  a  pilisi  önkormányzattal 
felvenni a kapcsolatot, mert ez közös probléma, hogy ne csak egyedül viseljük ennek a terheit. Ha 
kihelyezésre kerülnek a táblák a Sas utcára csatlakozó valamennyi utca terhelődik, mert a meglévő 
már jó utat tönkre teheti egy kamion forgalom, mert kifogja kerülni a táblával korlátozott területet. 
Hosszú távon – még ha rá is fordítjuk a 304.210.- Ft-ot – nem biztos, hogy eléri a célját. Olyan 
megoldást  kell  keresni,  amivel  nem sértik  a  SIPÍTÓ tulajdonosának  gazdasági  érdekeit,  de  az 
önkormányzati út minősége is megmarad, de nem teljes egészébe Monorierdőt terhelné ez a költség.

Juhász Sándor polgármester:  A pilisi önkormányzat nem lesz  partner, mert nem fűződik hozzá 
érdeke.  Csak  a  tulajdonossal  lehet  tárgyalni,  és  egyezségre  jutni.  Az  adót  nem  ide  fizeti,  az 
önkormányzat meg adjon neki utat. A pilisi önkormányzattal hiába is tárgyalna, az mereven el fog 
zárkózni. Oda fizeti az adót tárgyaljon a tulajdonos az önkormányzattal. 

Dr. Páczi Antal szavazásra bocsátja, hogy Juhász Sándor polgármester folytasson tárgyalások 
a SIPÍTÓ Pihenőpark tulajdonosával a Sas utca használatával kapcsolatban. 
A bizottság 4  igen szavazattal az alábbi  határozatot hozta

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

30/2007.(XI. 20.) EKB
       határozata

 A közlekedési táblák kihelyezésének kérdése

A Monorierdő  Község  Önkormányzat  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottsága  javasolja, 
hogy Juhász Sándor polgármester folytasson tárgyalásokat a SIPÍTÓ Pihenőpark tulajdonosával a 
Sas utca használatával kapcsolatban. 
Határidő:     folyamatos
Felelős:  Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

    Vargáné Vass Éva jegyző 
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7. Egyebek 

Hornyák Balázs tag: Állampolgári bejelentés érkezett, hogy az egyik gazda a kutyáját két méteres 
madzagon tartja, és még egy ól sincs a kutya közelében. Esőbe hóba a fához van kötve, szinte még 
mozgás tere sincs. Hova fordulhat. 

Vargáné Vass  Éva jegyző: Az állattartási  rendeletet  a  testület  a  novemberi  soros  ülésen  fogja 
tárgyalni. A bejelentő állatkínzás miatt név szerinti bejelentést tehet.

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke:  Kérdezi a bizottságot, hogy az egyebekben kívánnak e még 
valamit megtárgyalni. Megállapítja, hogy több kérdés és felvetés nincs, a bizottság több napirendi 
pontot nem tárgyal, az ülést 16.00 órakor bezárja.

K.m.f.

Dr. Páczi  Antal Hornyák Balázs 
bizottság elnöke jkv. hitelesítője

 


